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Město známe i neznáme
Od sletů k spartakiádám a zase zpět

(Dokončení)

Postupem doby přestal být Sokol jediným orga-
nizátorem hromadných cvičení a od počátku mi-
nulého století mu vyrostla konkurence, dá-li se to 
tak říci, v nových tělovýchovných hnutích, jako byl 
Orel (katolíci), Dělnické tělocvičné jednoty (sociál-
ní demokraté), nebo později Federované dělnické 
tělocvičné jednoty (komunisté). Dělnické olympi-
ády DTJ či spartakiáda pořádaná FDTJ byly však 
spíše menšími kopiemi sletů, svým způsobem 
vycházejícími ze sokolských tradic hromadných 
skladeb. Sokol si svým charakterem nestranické-
ho a nekonfesijního celonárodně sjednocujícího 
spolku podržel výsadní postavení v tělovýchově.
Po druhé světové válce se slovo jednota skloňo-
valo ve všech pádech. Jednota národa a lidu měla 
být zárukou obnovy a budování nové republiky. 
Nejinak tomu bylo i v tělovýchově. Poúnorový re-
žim chtěl Sokol využít jako nejmasovější organizaci 
pro sjednocení tělovýchovy podle svého receptu 
i přes nepříjemné vzpomínky na XI. Všesokolský 
slet, který se konal počátkem července 1948 a na 
němž mnozí účastníci dávali demonstrativně na-
jevo nesouhlas s novými politickými poměry. 
Ovládnout Sokol, jak si představoval, se mu však 
nepodařilo přesto, že někteří jeho vrcholní funkci-
onáři emigrovali a další byli ve vykonstruovaných 
politických procesech odsouzeni k několikaletým 
trestům vězení. Nakonec byla Česká obec sokol-
ská i její župy zrušeny a Sokol fakticky zlikvidován.
Situace se radikálně změnila v roce 1953, kdy si 
strana a vláda uvědomily význam masových tělo-
výchovných vystoupení jako reprezentaci úspěš-
ně etablovaného lidově demokratického zřízení. 
Připravit a uskutečnit tak náročný podnik jako byl 
slet, byť nyní pod hlavičkou I. celostátní spartaki-
ády, samozřejmě nebylo možné bez zkušených 
někdejších sokolských funkcionářů a cvičitelů za 
přispění dalších činovníků ostatních bývalých tě-
lovýchovných organizací.

První jakési přípravné zkušební vystoupení se 
v Brodě konalo již následujícího roku 26. a 27. červ-
na na letním cvičišti bývalého Sokola. O rok poz-
ději 29. 5. 1955 proběhla generálka na Strahov 
v podobě okresní spartakiády se vší parádou, 
s průvodem z Humpolecké ulice na cvičiště, kde 
8 tisíc diváků vidělo 11 skladeb, z nichž některé 
nápadně připomínaly ty z posledního sokolského 
sletu. Z našeho města se strahovského finále zú-
častnilo 136 cvičenců. 
Na rozdíl od šestiletého sletového cyklu se sparta-
kiády konaly vždy po pěti letech. Vše mělo být ve 
společnosti pěkně srovnáno do pětiletek, hospo-
dářský plán, sjezdy KSČ a nakonec i volby do zastu-
pitelských sborů. Z vrcholné tělovýchovné akce se 
tím stával také jeden z obvyklých politických rituá-
lů k oslavě úspěchů při budování socialismu. 
Posledními zkouškami secvičenosti před vyvr-
cholením na Strahově se staly okrskové, okresní 
a někdy i krajské spartakiády. Před další spartaki-
ádou se uskutečnilo v Brodě veřejné cvičení opět 
nadvakrát, 14. 6. 1959 ještě na sokolském cvičišti 
a v následujícím roce 22. 5. 1960 již na betonové 
ploše zimního stadionu v Kotlině. Před další okres-
ní spartakiádou v roce 1965 notně zamotalo hla-
vu organizátorům počasí. Původně měla okresní 
spartakiáda slavnostně otevřít nově vybudovaný 
stadion Na Losích. Lilo ale doslova jako z konve, 
a tak na poslední chvíli se musela celá akce pře-
stěhovat v sobotu a v neděli 12. a 13. 6. 1965 opět 
na zimní stadion.
Zvláštní situace nastala v roce 1970, kdy se měla 
konat již čtvrtá spartakiáda, nad níž však po udá-
lostech v letech 1968 a 1969 visel otazník. Ještě 
v září 1969 vyšel článek v Cestě Vysočiny, který 
cvičence ujišťoval, že se zcela určitě uskuteční 
a vyzýval je, aby začali s nácvikem skladeb. Stra-
na a vláda však nakonec usoudily, že společnost 
není ještě dostatečně normalizována a především 
kvůli obavám z možných protirežimních projevů 
v Praze – v paměti byly ještě demonstrace při prv-
ním výročí okupace v srpnu 1969 – spartakiádu 
zrušily a měly ji nahradit okrskové a okresní tělo-
výchovné slavnosti. V dosti nezvyklém komorním 
prostředí starého sálu Na Ostrově bylo k vidění 
16. 6. 1970 alespoň 14 ukázek tělovýchovných vy-
stoupení, ovšem tentokrát výjimečně za ostudně 
malé účasti diváků. Neznámý autor (zřejmě z řad 
organizátorů) v článku uveřejněném v místním tý-
deníku si také neodpustil rýpnutí do zdejších po-
litických špiček slovy: „Kde zůstali všichni ti, kteří 
často hovoří plamennými slovy o podpoře tělový-
chovy, o výchově mládeže?“
Další tři Československé spartakiády v letech 
1975, 1980 a 1985 proběhly již bez jakýchkoliv zá-
drhelů. V našem okresním měřítku se konaly vždy 
na stadionu Na Losích a těšily se značnému zájmu 
veřejnosti. Často i přes nepřízeň počasí návštěvy 
dosahovaly až 10 tisíc diváků! Není divu, skladby 
se vyznačovaly nápaditou choreografií a některé 
i vysokou technickou náročností provedení. Pře-
sto se poslední tři spartakiády navzájem dosti 
podobaly, ať chtěně či nechtěně symbolizovaly 
určitou spokojenou přítomnost a stabilitu období 
tzv. reálného socialismu. 

Zajímavá symbióza tisíců obětavých organizátorů 
a cvičitelů se státem, bez nichž a ohromné finanční 
podpory ze státního rozpočtu by se tak gigantická 
tělovýchovná akce nemohla uskutečnit, skončila 
před spartakiádou plánovanou na rok 1990. Situ-
ace se opakovala jako před dvaceti lety, spartaki-
áda se změnila v okresní a krajské tělovýchovné 
slavnosti. I když přestala platit „dobrovolně po-
vinná“ účast vybraných ročníků školní mládeže při 
nácviku skladeb a logicky došlo k citelnému úbyt-
ku cvičenců, zůstalo dosti těch, kteří vytrvali, kteří 
často vystupovali na spartakiádách po několikáté 
a pro něž se stalo cvičení bez jakéhokoliv ideolo-
gického či politického nátěru zdrojem radosti, síly 
a možná i estetického prožitku. V sobotu 2. červ-
na 1990 na stadionu Na Losích představilo 2 tisíce 
cvičenců a cvičenkyň 9 skladeb před hledištěm 
zaplněným více jak 2,5 tisícem diváků.
V polistopadovém období obnovený Sokol se 
vrátil k tradici sletů pořádaných v šestiletém inter-
valu. Konaly se v daleko menším rozsahu než ně-
kdejší slety a spartakiády, přesto však dokazují, že 
idea sokolství je stále živá a příznivců hromadných 
tělovýchovných vystoupení, kdy se jednotlivec 
z vlastní vůle stává součástí širšího kolektivu, se 
najde stále dost navzdory tomu, že dnešní doba 
skýtá tolik lákadel pro individuální zábavu i sebe-
realizaci v skutečném nebo virtuálním prostoru. 
Snad na závěr nezbývá než popřát všem, kteří vy-
znávají heslo „Ve zdravém těle zdravý duch“, aby 
byli stále fit a zdar příštímu všesokolskému sletu 
v roce 2024. 
 Miloš Tajovský 

Novinkou na Československé spartakiádě v roce 1975 
byla skladba pro rodiče s dětmi. Na Losích 31. 5. se 
orosilo oko nejednoho z diváků, a nebylo to zrovna 
májovým deštěm. Na Strahově byl prý na měkko i sám 
generální tajemník KSČ Gustáv Husák, když sledoval rej 
těch nejmenších cvičenců.

Propagační plakát I. Celostátní spartakiády. Hlavní 
masu cvičenců za gymnastou, nesoucím symbolický 
vítězný vavřínový věnec se znaky tělovýchovných 
a společenských organizací, měli tvořit pracující muži 
a ženy pod hlavičkou ROH.
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Na ZŠ Štáflova přibude jazyková učebna, 
škola se navíc stane bezbariérovou

Na Základní škole Štáflova vznikne z půdních 
prostor nová multifunkční učebna. V rámci 
stavby dojde i k vybudování výtahu, díky kte-
rému se škola stane bezbariérovou. 
„Naším cílem je vytvořit nové multifunkční 
jazykové centrum pro 28 žáků s moderními 
počítačovými sestavami a řídícím učitelským 
pultem. Vzhledem ke svému vybavení bude 
učebna vhodná i pro výuku informačních 
a komunikačních technologií. Nově zbudova-
ný výtah navíc zajistí bezbariérovost školy,“ 
přiblížila ředitelka ZŠ Štáflova Veronika Prcha-
lová a doplnila, že ve školní budově vznikne 
i samostatné sociální zařízení s bezbariérovou 
toaletou. ZŠ Štáflova se tak po ZŠ Wolkerova 
a ZŠ Nuselská stane třetím bezbariérovým 
školním pracovištěm ve městě. 
Dělníci začnou ve škole pracovat v červnu, 
práce by měly potrvat do konce roku 2020. 
Podle projektové dokumentace je odhadova-
ná cena stavby 11 mil. Kč. Díky 90 procentní 
dotaci město ze svého rozpočtu doplatí zhru-
ba 1 mil. Kč.

Nově budovaná Mateřská škola Konečná 
v budoucnu navýší počet míst  

pro předškolní děti včetně mladších tří let 
V letošním roce začala radnice budovat novou 
mateřskou školu na tzv. zelené louce vedle 
Základní školy Konečná. Ve školce vzniknou 
dvě třídy pro děti starší tří let a jedna třída 
pro děti mladší. Radnice na výstavbu školky 
získala 90% dotaci. Jednou z jejích podmínek 
je dokončení stavby do 31. 8. 2021. Dle před-
běžného harmonogramu by měla být Mateř-
ská škola Konečná v provozu od školního roku 
2021/2022. 

Na Rozkošské ulici město postaví 
dům dostupného bydlení

Havlíčkobrodská radnice plánuje stavbu domu 
dostupného bydlení. V třípodlažním objektu 
na Rozkošské ulici vybaveným výtahem by 
mělo vzniknout 13 městských bytů. Město 
požádalo o dotaci na jeho výstavbu. 

„Dvanáct bytů bude sloužit jako komunitní 
bydlení. Rádi bychom vyšli vstříc především 
rodinám s dětmi, či seniorům, kteří žijí v ne-
vyhovujícím prostředí. Jedna bytová jednotka 
bude přímo určena pro zdravotně znevýhod-
něné osoby,“ vysvětlil místostarosta Vladimír 
Slávka a dodal, že třináctý byt bude větší 
a město ho nabídne k pronájmu za tržní ná-
jemné.
V ostatních jednopokojových bytech bude 
výše nájemného činit 60 Kč/m2. Budou vyba-
veny kuchyňským koutem a doplněny lodžií. 
S žadateli město uzavře smlouvu na dobu 
2 let. 
Po uplynutí této doby bude na základě zkuše-
ností s klientem možné nájem ukončit nebo 
o rok prodloužit. „U seniorů budeme zřejmě 
dělat výjimky a nájem budeme prodlužo-
vat na delší dobu,“ vysvětlil Slávka. Stavba 
domu dostupného bydlení vyjde zhruba na 
30 mil. Kč. Díky dotaci by město zaplatilo 
zhruba o 18 mil. Kč méně, které v případě při-
znání příspěvku poskytne Ministerstvo práce 
a sociálních věcí. První nájemníci se by se do 
nového městského objektu měli nastěhovat 
zhruba za 3 roky.
Dům dostupného bydlení bude v lokalitě na 
Ledečské třetím domem, který svým objemo-
vým a tvarovým řešením respektuje okolní 
zástavbu. „Jeden komunitní dům jsme posta-
vili před dvěma lety, druhý staví soukromý in-
vestor a ve třetím vzniknou byty dostupného 
bydlení,“ doplnil Slávka. 

Turistické informační centrum se  
v budoucnu přestěhuje na Starou radnici
Po odstěhování Krajské knihovny Vysočiny 
z objektu Staré radnice, tedy zhruba v prosin-
ci, se uvolní prostory, ve kterých v současné 
době knihovna sídlí. Nyní probíhají jednání 
o tom, jak volné místnosti ve vlastnictví města 
využít. Budova Staré radnice prošla již třemi 
etapami rekonstrukce, poslední byla dokon-
čena v roce 2016.
„V současné době probíhá zpracování pro-
jektové dokumentace na čtvrtou a poslední 
etapu úprav. V pracovní skupině pro přestav-
bu Staré radnice hovoříme i o uspořádání 
a naplnění nových dispozic, jež na základě re-
konstrukce vzniknou,“ upřesnil místostarosta 
Libor Honzárek.
Jednání zatím směřují k tomu, že se do nových 
prostor v budoucnu přestěhuje např. Městské 
informační centrum, které v současné době 
sídlí v přízemí Nové radnice. Jeho součástí by 
měl být i prostor pro turistickou prezentaci 
města. 

Místní poplatek za „komunální odpad“ 
a za „psy“mohou občané v letošním roce 

uhradit bez sankce až do konce září
Ekonomický odbor městského úřadu v sou-
vislosti s mimořádnými opatřeními vlády tý-
kajícími se šíření nemoci COVID-19 umožnil 
poplatníkům v letošním roce pozdější úhra-
du místního poplatku „za komunální odpad“ 
a místního poplatku za „psy“. Správce poplat-
ku na doporučení rady města rozhodl, že oba 
místní poplatky mohou občané bez sankce 
zaplatit bez sankce až do 30. 9. 2020. 
Poplatky lze hradit poštovní poukázkou či 
převodem z účtu, a také v hotovosti či pla-
tební kartou na pokladně v budově Měst-
ského úřadu V Rámech 1855 v přízemí nebo 
v budově Městského úřadu Pražská 2954 
v přízemí. Pokud Vám poštovní poukázka 
k zaplacení poplatku nebyla doručena nej-
později do poloviny měsíce června, neplatí-
te poplatek prostřednictvím SIPO nebo ne-
znáte údaje pro provedení platby, obraťte 
se, prosím, na správce poplatku na e-mail:  
eo@muhb.cz.

Dětská skupina Brodští broučci otvírá 
prvního července, pro děti chystá letní 

minidružiny
Dětská skupina Brodští broučci při Oblastní 
charitě Havlíčkův Brod je nové zařízení pro děti 
předškolního věku. Fungovat začne 1. červen-
ce v budově AZ Centra na Rubešově náměstí. 
O děti se zde postarají celoročně, včetně let-
ních prázdnin, na které chystají tematické mi-
nidružiny. Dětskou skupinu mohou navštěvo-
vat děti od dvou do šesti let V případě dotazů 
či zájmu o přihlášku kontaktujte Janu Houlí-
kovou na tel. čísle 734 261 529 nebo e-mailu  
broucci@charitahb.cz.

 Stránku připravila Alena Doležalová
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Skauti uklidili židovský tyfový hřbitov
Havlíčkobrodští skauti se pustili do úklidu ojedinělého židovského 
tyfového hřbitova, který se skrývá v lesíku poblíž nového hřbitova 
u hlavní silnice na Kolín. 
Myšlenkou na záchranu hřbitova se zabývali nejen skauti, ale také vý-
bor zastupitelstva města pro cestovní ruch, média a kulturu. Jeho čle-
nové prostřednictvím zastupitelstva města vyvolali jednání o obnově 
přístupové cesty k této památce. Skauti se pak ujali úklidu hřbitova.
„Jednali jsme se Židovskou obcí, správcem hřbitova, a získali písemný 
souhlas s úklidem. S městem jsme se dohodli na spolupráci při odvozu 
dřeva a klestí, se kterým by nám na podzim měly pomoci technické 
služby,“ vysvětlil Filip Prokop z havlíčkobrodského skautského oddílu 
Klikaři. 
Při úklidové akci se sešlo zhruba 15 skautů, kteří vyčistili především 
plochu samotného hřbitova. V budoucnu zvažují uspořádat další akti-
vitu, při které by uklidili okolí památky. 
„Letos ještě plánujeme na hřbitov umístit informační tabuli a lavič-
ku, v příštím roce by mělo dojít k obnovení přístupové cesty, která se 
nachází na pozemku města,“ prozradil plány Prokop a dodal, že kon-
trolování hřbitova a jeho úklid by se měl stát pravidelnou aktivitou 
brodských skautů. 

Historie židovského tyfového hřibova
Židovský tyfový hřbitov byl určen pro haličské uprchlíky, kteří ve měs-
tě přebývali po vyhnání ze svých domovů v Haliči a Bukovině. Jejich 
kolonie byla postavena na Rozkošské ulici, kde dnes stojí rozlehlý areál 
Psychiatrické léčebny. V provizorní dřevěné kolonii žilo zhruba 9 tis. 
lidí. Vzhledem ke špatným hygienickým podmínkám mnozí zemřeli na 
tyfus, děti umíraly na epidemie spály a spalniček. Od roku 1917, kdy 
byl hřbitov založen, zde bylo pohřebeno zhruba 400 osob. Areál byl 
osázen stromy a ohrazen dřevěným plotem. Po odchodu uprchlíků 
zpět do vlasti hřbitov zpustl, časem se rozpadl plot, přístupové ces-
ty byly rozorány a zůstaly jen jednoduché stély s hebrejskými nápisy. 
Dnes se zachovala zhruba čtvrtina původních náhrobků. Hřbitov je 
unikátní památkou a připomínkou pohnutého osudu haličských židů 
v tragických letech první světové války.

Letní koupaliště se otevřelo veřejnosti
Letní koupaliště otevřelo své brány návštěvníkům 11. června. V pro-
vozu je každý den od 9.00 do 19.00 hodin. Cena vstupného zůstává 
stejná. „Před dvěma lety prošlo koupaliště náročnou rekonstrukcí. Ba-
zénové vany jsou nerezové a přibyly i herní prvky pro děti. V letošním 
roce jsme posílili solární systém na ohřev vody, díky kterému by kou-
pání mělo být komfortnější. Voda je navíc dezinfikována ozonem + UV 
zářením, a je tak vhodná pro alergiky a astmatiky,“ vysvětlil místosta-
rosta Zbyněk Stejskal. 
Mezi doplňkové služby, které koupaliště nabízí, patří občerstvení, te-
nisový kurt, hřiště na beach volejbal. Celý prostor je pokrytý připoje-
ním na WIFI síť. 

Rada města navýšila počty míst v mateřských školách 
Letošní zápisy do havlíčkobrodských mateřských škol proběhly, stejně 
jako zápisy do základních škol, z důvodu přijatých opatření k zamezení 
šíření nemoci COVID 19 bez osobní přítomnosti dětí a jejich zákon-
ných zástupců. 
Na základě průběžných výsledků bylo podáno celkem 267 žádos-
tí o přijetí do školek. „Z tohoto počtu jsme zaevidovali 197 žádostí 
o umístění dětí starších tří let s trvalým pobytem v Havlíčkově Brodě. 
Abychom mohli vyjít vstříc rodičům dětí, které k 1. 9. 2020 dovrší věk 
tří let, musela rada města schválit pro školní rok 2020/2021 výjimku 
z nejvyššího počtu míst ve třídách mateřských škol  příspěvkové orga-
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nizace Mateřská škola Korálky, a to v celkové výši +54 míst,“ upřesnila 
Jana Králová z odboru školství a sociálních věcí. 
Letos poprvé proběhl i zápis do Mateřské školy Havlíčkův Brod, Hu-
sova 2119 s kapacitou 18 míst, která bude od nového školního roku 
2020/2021 poskytovat předškolní vzdělávání i pro děti mladší tří let. 
Provoz této mateřské školy bude zajišťovat příspěvková organizace Zá-
kladní škola a Mateřská škola Havlíčkův Brod, Wolkerova 2941. 

Nová cyklostezka podél řeky Sázavy v centru města  
již slouží pěším i cyklistům 

Název stavby: Cyklostezka podél řeky Sázavy za hotelem Slunce, Hav-
líčkův Brod
Zhotovitel: IDS – Inženýrské a dopravní stavby Olomouc a.s.
Cena: 24,7 mil. Kč Kč včetně DPH
Termín realizace: 1. 7. 2019 – 31. 5. 2020
Za pomoci dotace město vybudovalo další část cyklostezky podél le-
vého břehu řeky Sázavy, díky které vznikla v zastavěném území měs-
ta ucelená trasa pro pěší a cyklisty. Nový úsek dlouhý zhruba 300 m 
spojuje stávající cyklostezku podél řeky za katastrálním úřadem a cyk-
lotrasu vedoucí po místní komunikaci od kostela sv. Kateřiny k mostu 
u Rica. 
Součástí stavby jsou dvě mostní konstrukce. Kromě dřevěné lávky 
přes potok Žabinec je na trase stezky u kostela sv. Kateřiny most nad 
řekou Sázavou, který je svým řešením unikátem. „Jde o samostatný 
most z předpjatého betonu, který je veden pod kamenným obloukem 
silničního mostu. Dá se tedy nazvat mostem pod mostem, protože 
oba mosty nejsou propojeny. Most cyklostezky je uložen na konzolách 
umístěných mimo koryto Sázavy. To bylo podmínkou Povodí Vltavy, 
protože standardní opěry by zmenšily průtočný profil řeky,“ vysvět-
lil Pavel Sláma z odboru rozvoje města městského úřadu Havlíčkův 
Brod.
Stezku pro pěší a cyklisty doplní veřejné osvětlení, odpočívadla a nově 
vysázená zeleň. „Při cestě městem již cyklisté ani chodci nemusí pře-
konávat frekventovanou Dolní ulici. Vybudováním cyklostezky došlo 
ke zvýšení bezpečnosti v této oblasti,“ doplnil místostarosta Libor 
Honzárek. 
Celkové náklady na stavbu činily zhruba 24 mil. Kč, polovinu částky 
uhradila dotace ze Státního fondu dopravní infrastruktury. 

V Dolní ulici dělníci dláždí chodníky, omezení pro pěší  
skončí nejpozději v srpnu

V březnu letošního roku započaly práce na rekonstrukci ulic Dolní 
a Žižkova, na kterých se vedle Kraje Vysočina podílí i město Havlíč-
kův Brod. V současné době dělníci dláždí chodníky v Dolní ulici. První 
chodci se po nich projdou nejpozději v srpnu, kdy bude zprůjezdněna 
i přilehlá komunikace ve směru z Havlíčkova náměstí.
„Obchodníky i obyvatele města, kteří využívají Dolní a Žižkovu ulici, 
prosíme o trpělivost. Dodavatelská firma je povinna zajistit příchod ke 
všem nemovitostem, ale bez určitých lokálních omezení není možné 
dláždění chodníků provést v požadované kvalitě,“ vysvětlil místosta-
rosta města Libor Honzárek.
„V Dolní ulici vznikne městský bulvár se zúženou komunikací, kterou 

doplní chodníky s velkoformátovou kamennou dlažbou. Zásobování 
obchodů usnadní zásobovací zálivy. Obnovenou ulici doplní zeleň, ve-
řejné osvětlení, lavičky a další městský mobiliář,“ popsal Pavel Sláma 
z odboru rozvoje města.
V srpnu začne poslední etapa rekonstrukce, ve které se dělníci přesu-
nou do Žižkovy ulice. „Práce v centru města a s nimi i veškerá dopravní 
omezení skončí nejdéle do poloviny října,“ dodal Honzárek. 

Budova všesportovního zařízení Na Losích  
prochází rekonstrukcí

Budova pod tribunou u sportovní haly na Losích, kterou využívá TJ Jis-
kra Havlíčkův Brod, prochází rekonstrukcí. Objekt se dočká nové stře-
chy, oken a fasády se zateplením. Vnitřní prostory, které také doznají 
dílčích změn,  slouží především pro tréninky zápasu, šermu, stolního 
tenisu a karate.
„Rekonstrukce začala začátkem června. Kromě oprav exteriérů budo-
vy dojde k výměně palubovky v tělocvičně pro stolní tenis a výměně 
povrchu v tělocvičně pro zápasníky,“ upřesnil předseda TJ Jiskra Hav-
líčkův Brod Miroslav Sommer.
Náklady na opravu pokryje ze 2/3 dotace z Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy, která činí 6 mil. Kč. Zbývající částku ve výši 
2,5 mil. Kč. doplatí vlastník budovy, jímž je město Havlíčkův Brod. 
„Na základě uzavřené smlouvy musí dodavatelská firma dokončit 
práce v říjnu. Dřívější dokončení přestavby, které podle zhotovitele 
přichází v úvahu už v září, by nám usnadnilo organizaci a opětovné 
zahájení tréninků na začátku školního roku,“ dodal Sommer. 

 Stránky připravila Alena Doležalová
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Den bez tabáku na Základní škole V Sadech
Město Havlíčkův Brod  je zapojeno do realizace projektu Zdravé měs-
to a místní Agenda 21. Jednou z aktivit, která se v jeho rámci konala, 
byla osvětová kampaň Den bez tabáku. 
Již od roku 1987 vyhlašuje Světová zdravotnická organizace poslední 
květnový den jako Světový den bez tabáku. Snaží se tím upozornit ši-
rokou veřejnost na problematiku nikotinové závislosti a rizika spojená 
s kouřením, ať už aktivním nebo pasivním.
První týden v červnu se mohli žáci prvního stupně vrátit do školních 
lavic, a tak se dne 5. 6. 2020 na Základní škole V Sadech uskutečnil 
projektový den ke Světovému dni bez tabáku. Tato osvětová kampaň 
se na škole úspěšně realizuje již několik let, ale ta letošní byla přece 
jen jiná. Děti si, tentokrát v rouškách, připomněly základní informace 
o závislosti na kouření a zásady zdravého životního stylu. V malých, 
maximálně patnáctičlenných skupinkách malovaly, stříhaly, lepily, luš-
tily křížovky, poslouchaly pohádku, zhlédly kreslený film O ZLÉ CIGA-
RETĚ. „Do projektu se zapojily všechny třídy prvního stupně. Deštivé 
dopoledne tak všichni strávili sice ve třídách, ale domů odcházeli plni 
dojmů,“ doplnila ředitelka školy Milena Honsová.
Akce, které se zúčastnilo 170 žáků a 16 pedagogů, byla jednou z akti-
vit projektu, který město realizuje v rámci programu Fondu Vysočiny 
MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2020 V KRAJI VYSOČINA 2020.
 Marie Kudrnová
 koordinátorka projektu „Zdravé město a místní Agenda 21“

Neplatné doklady si neodkladně vyměňte
V rámci omezení fungování úřadů v souvislosti se zavedením nouzo-
vého stavu vydala vláda ve své pravomoci opatření, kterým dočasně 
prodloužila platnost občanských průkazů, řidičských průkazů a ces-
tovních dokladů, jejichž platnost skončila od 1. března 2020 včetně. 
Nouzový stav byl ukončen dne 17. května 2020, aniž vláda určila ja-
kékoli přechodné období, v jehož rámci mají občané povinnost tyto 
doklady vyměnit za nové. Znamená to, že dnem 18. května 2020 jsou 

všichni občané, na něž se výjimka vztahovala, bez platného dokladu. 
Vláda neprovedla ani žádnou osvětovou kampaň, v jejímž rámci by 
občany na tuto skutečnost upozornila. Je pravděpodobné, že mnoho 
dotčených občanů je mylně přesvědčeno, že daná prodloužení stále 
trvají.
I když lze očekávat, že na území České republiky bude ještě po ne-
zbytně nutnou dobu fungovat určitá míra tolerance, mohou se oso-
by, které s výměnou dokladů váhají, dostat zbytečně do nepříjemné 
situace nejen při prokazování v cizině, ale i doma. Žádost o nový do-
klad musí být ze zákona vyřízena do 30 dnů. O vystavení dokladů je 
možné za poplatek požádat ve zrychleném režimu, ale ani tento úkon 
nelze provést ze dne na den. Oddělení občanských průkazů a cestov-
ních dokladů je k dispozici veřejnosti v pondělí a středu od 8.00 do 
17.00 hod., v úterý a čtvrtek od 9.00 do 15.00 hod. a v pátek od 9.00 
do 14.00 hod.  Pavel Bárta
 vedoucí odboru matrik, evidence obyvatel, občanských průkazů 
 a cestovních dokladů

ZŠ V Sadech – tak trochu jiný školní rok
Kdyby nám někdo v únoru řekl, jak bude vypadat zbytek školního roku, 
asi bychom jen nechápavě zakroutili hlavou. Ale život dokáže připravit 
různá překvapení. I my jsme se museli poprat s mimořádnou situací, 
kterou nikdo z nás nečekal. A jak se nám to podařilo?
Možná nejvíce vypoví následující čísla: 
3 250 – to je počet studijních materiálů, které učitelé pro své žáky 
připravili a zveřejnili na webových stránkách školy. Nejednalo se jen 
o různé pracovní listy, ale často to byly prezentace, výuková videa, 
videokonference, předtočené hodiny, chaty se žáky a skupinová práce 
v rámci WhatsApp. 
984 – tolik roušek našili zaměstnanci naší školy, nejaktivnější byly paní 
kuchařky. Část slouží pro zaměstnance a žáky naší školy, ale více než 
700 roušek jsme rozdali na potřebná místa: Domov pro seniory Reyn-
kova, Domov pro seniory Věž, Nemocnice Havlíčkův Brod, kontaktní 
a poradenské centrum Kolping (roušky pro drogově závislé) a MěÚ 
Havlíčkův Brod (roušky pro lidi bez domova).
60 – žáci 9. tříd, kteří od 11. 5. absolvovali ve škole intenzivní přípravu 
na přijímací zkoušky (4 hodiny denně, 5 dní v týdnu výuky ČJ a M).
176 – žáci 1. stupně, kteří nastoupili 25. 5. Podařilo se zajistit, že každá 
skupina pracovala dopoledne se svou třídní učitelkou a odpoledne až 
do 16 hodin s dalšími pedagogickými pracovníky (vychovatelky školní 
družiny, asistenti pedagoga, učitelé II. stupně).
201 – žáci 2. stupně (rozdělení do 21 skupin), kteří od 8. 6. navště-
vovali školu dvakrát týdně 4 hodiny denně. V rámci tohoto času měli 
možnost si utřídit učivo především z ČJ a M, potkat se se svými učiteli 
i spolužáky.
Celé toto období bylo velmi náročné, ale vše se podařilo zvládnout 
díky tomu, že máme výborné rodiče, žáky a pedagogické pracovníky. 
Všem patří obrovský dík! A pokud bychom mohli dát vysvědčení nejen 
žákům, ale i rodičům, všichni by si zasloužili velkou jedničku.
 Milena Honsová, ředitelka školy
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Město Havlíčkův Brod zjišťovalo míru 
kontaminace černé skládky u rybníka 

Cihlář a kalových polí u bývalého Zetoru
Město Havlíčkův Brod nechalo provést s výraznou 
finanční pomocí Státního fondu životního prostředí 
průzkumné práce na bývalé zavezené černé skládce 
Cihlář (v severní části města na poli nedaleko rybní-
ka Hajdovec) a na kalových polích po bývalém pod-
niku Zetor (v jižní části města u řeky Sázavy v lokalitě 
Plovárenská).

Celkové způsobilé výdaje projektu  
 1 000 428 Kč s DPH
Dotace z Fondu soudržnosti 
 850 364 Kč s DPH (85 %)
Spoluúčast města Havlíčkův Brod          
 150 064 Kč s DPH (15 %)

Průzkumné práce byly zaměřeny na zjištění rozlohy 
a mocnosti skládek, složení skládkovaných odpadů 
a míry kontaminace a následného šíření do vodních 
zdrojů. Původně předpokládanou částku 3,6 milionu 
Kč se podařilo výběrovým řízením podstatně snížit.

Lokalita Cihlář
Na lokalitě Cihlář byla průzkumnými vrtnými pra-
cemi ověřena geologická stavba – hlinitopísčitá ze-
mina a postupem do nižších poloh cca od 3 m se 
pohybuje těleso skládky, jež je složeno jak z komu-
nálního odpadu, tak i z větších kusů plechů a kovů, 
úlomků skla a plastů. Těleso skládky bylo zastiženo 
do průměrné hloubky cca 7 m. Skládka o rozloze 
12 000 m2 vykazuje tmavě šedou až černou barvu. 
V tělese skládky byly zjištěny vyšší koncentrace uh-
lovodíků C10 – C40, kovů (arzenu, olova, mědi a zin-
ku), polycyklických aromatických uhlovodíků, BTEX 
a kontaminantů PCE. Výsledky měření podzemních 
vod ale neprokázaly šíření kontaminace působením 
srážkových vod do horninového prostředí ani do 
podzemních či povrchových vod.

Na poli se ještě i v současné době nachází zbytky plas-
tových sáčků od mléka a plastových lahví od octu. 

Lokalita Zetor
Na kalových polích Zetor byla zjištěna prachovi-
tá hlína, k níž se v nižších polohách přidává jílová 
složka s nízkou propustností. Skládkovaný materiál 
má mocnost od 3 do 6 m a rozloha kalových polí je 
3 000 m2. V zeminách se nachází nadlimitní koncen-
trace uhlovodíků C10 – C40, zvýšené hodnoty kovů 
(měď, chrom, rtuť) a polycyklických aromatických 
uhlovodíků. Z výsledků rozborů podzemních vod, 

povrchových vod a sedimentů z řeky Sázavy vyplý-
vá, že nedochází k šíření kontaminantů do podzem-
ní vody. 

Na obou zkoumaných lokalitách se naštěstí nepro-
kázala kontaminace podzemních a povrchových 
vod. Zjištěná míra kontaminace nepředstavuje žád-
ná reálná nepřijatelná rizika pro lidské zdraví ani 
ekosystém. Z tohoto důvodu nejsou v Analýze rizik 
navržena žádná nápravná opatření či sanační limity.
Postup prací a závěry provedené Analýzy rizik od-
souhlasilo v březnu letošního roku Ministerstvo ži-
votního prostředí.

Jedlé tuky a oleje z domácnosti můžete 
odložit do speciálně určených nádob

V našem městě sbíráme tyto odpady prostřednic-
tvím Technických služeb Havlíčkův Brod (TSHB) do 
černých plastových popelnic označených „JEDLÉ 
OLEJE A TUKY“ již déle a z pohledu legislativy dobro-
volně – v obou sběrných dvorech a v areálu středis-
ka městské zeleně TSHB.
V roce 2018 byly novelizovány předpisy odpado-
vého hospodářství, které uložily obcím od 1. ledna 
2020 mimo jiné povinnost celoročně zajistit místa 
k oddělenému soustřeďování odpadních jedlých 
olejů a tuků z domácností. I když by město splnilo 
uvedenou povinnost již nastaveným systémem 
(počet povinných míst legislativa neupřesňuje, jen 
hovoří v čísle množném), přibližujeme postupně 
tuto službu občanům přiměřeným rozšiřováním od-
kládacích míst. Ještě v roce 2019 tak přibyla nádoba 
u veřejného WC ve středu města.
Od roku 2020 pak můžete využít další 3 místa:

U areálu Tepla HB s. r. o. na Sídlišti Pražská vedle při-
léhajícího separačního stání

V městské čistírně odpadních vod v Perknově mezi 
první a druhou vjezdovou branou

V areálu Vodovodů a kanalizací Havlíčkův Brod, a. s., 
vstup otevřenou branou – nádoba je před vámi cca 
30 metrů u vchodu do protilehlé budovy

V Havlíčkově Brodě tedy aktuálně naleznete rovno-
měrně rozmístěných 7 míst, tak, aby bylo možné 
jednoduše zajistit jejich průběžnou kontrolu.
Odpady vkládejte do nádob v neporušených a dob-
ře uzavřených použitých plastových lahvích. V pří-
padě, že naleznete přeplněnou nádobu – oznamte, 
prosím, tuto skutečnost na bezplatnou linku TSHB 
800 183 549 nebo e-mail ts@tshb.cz.
Pokud budete mít tip na zřízení dalšího sběrného 
místa, zašlete jej, prosím, na adresu ozp@muhb.cz 
(na tuto adresu můžete zaslat i další náměty).

Nádoby jsou přístupné vždy podle možností zaříze-
ní, kterými jsou kontrolovány:
Sběrný dvůr 1 – Reynkova 2886

letní sezóna (duben–září) pondělí–pátek  • 
7.00–18.00, sobota 8.00–15.00
zimní sezóna (říjen–březen) pondělí–pátek  • 
7.00–17.00, sobota 8.00–15.00

Sběrný dvůr 2 – Havířská 1124
pondělí–pátek 6.00–16.00, sobota 8.00–12.00• 

Středisko městské zeleně TSHB – Bělohradská 3582
letní sezóna (květen–srpen) pondělí–pátek • 
5.30–14.00
zimní sezóna (září–duben) pondělí–pátek  • 
6.30–15.00

Veřejné WC – V Rámech 278
pondělí–pátek 6.30–17.30, sobota 8.00–14.00, • 
neděle 8.30–12.30

Teplo HB s. r. o. – Pražská 3551
pouze pondělí 6.00–15.00• 

ČOV Perknov – Okrouhlická 3288
pondělí–pátek 6.00–15.00• 

VaK HB – Žižkova 832
pondělí–pátek 6.00–18.00• 

Děkujeme za spolupráci všem, kteří nádoby vyu-
žívají. Takto sebrané tuky a oleje jsou odbytovány 
k dalšímu využití. Pokud je vylijete do kanalizace, 
zanesou kanalizační systém a současně mohou být 
i potravou pro nevítané hlodavce.
 
 Připravil odbor životního prostředí

Městská policie Havlíčkův Brod
hledá nové kolegy do svých řad

Požadavky: středoškolské vzdělání  
ukončené maturitou, věk min. 21 let, 

bezúhonnost a fyzická zdatnost.
Životopis zašlete na e-mailovou adresu 
jpavlik@muhb.cz, nebo zaneste osobně 

na služebnu MP Žižkova 34, Havlíčkův Brod.
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Akce ve městě
Do konce září můžete posílat  

literární práce do 9. ročníku soutěže  
„Cena Františka Drašnera“

Cena Františka Drašnera je literární soutěž 
pro zájemce o regionální historii z řad studen-
tů, ale i široké veřejnosti. Motivem je mapo-
vání dějin Havlíčkobrodska z hlediska různých 
oborů lidské činnosti a osudů místních osob-
ností. Tím chce soutěž navázat na dílo Fran-
tiška Drašnera a podpořit zájem o regionální 
dějiny.

Soutěžní práce může mít formu eseje, pří-
padně jiného libovolného slohového útvaru, 
v rozsahu přibližně 3 až 5 normostran. Tema-
tickým rámcem prací, které se nemusí týkat 
pouze Vysočiny, je regionální historie. Témata 
prací se mohou opakovat. Náměty pro inspi-
raci najdete na webové stránce Okrašlovacího 
spolku Budoucnost pod odkazem Témata.
Práce zasílejte do 30. září 2020 ve formátu 
.pdf na e-mailovou adresu Okrašlovacího 
spolku: budoucnost.hb@gmail.com.
Vyhlášení výsledků soutěže amatérských regi-
onálních historiků „Cena Františka Drašnera“ 
proběhne v rámci doprovodného programu 
na 30. Podzimním knižním veletrhu, který se 
letos koná ve dnech 23. a 24. října 2020. 

Třetí třetina potěšila seniory
Ve druhé polovině května odehrála v domově 
pro seniory svůj koncert bez nároku na hono-
rář kapela Třetí třetina. Vystoupením chtěli 
hudebníci udělat radost seniorům, ale také 
poděkovat všem zaměstnancům za obětavou 
práci. 

Krajina v sépii – výstava fotografií
Do 14. srpna si mohou zájemci ve vestibulu 
a na schodišti do prvního patra budovy V Rá-
mech 1855 Městského úřadu Havlíčkův Brod 
prohlédnout výstavu fotografií Milana Slavin-
gera „Krajina v sépii“. Fotografie zachycují krá-
sy přírody na Vysočině. Výstavu lze shlédnout 
ve všední dny v otevíracích hodinách úřadu.

Pavel Mazánek oslavil životní jubileum
V pondělí 1. června se na havlíčkobrodské 
radnici uskutečnilo slavnostní setkání před-
stavitelů města s Pavlem Mazánkem u příle-

žitosti jeho životního jubilea (65 let). Oslave-
nec je předsedou Okresního sdružení sportů 
a byl dlouholetým tajemníkem Tělovýchovné 
jednoty Jiskra Havlíčkův Brod. Pavel Mazánek 
bude v příštím čísle Havlíčkobrodských listů 
hostem rubriky Osobnost měsíce.

O prázdninových víkendech bude  
přístupný kostel Nanebevzetí panny Marie
V červenci a srpnu bude opět otevřen havlíč-
kobrodský kostel Nanebevzetí Panny Marie 
na Havlíčkově náměstí. Každou prázdninovou 
sobotu (od 9.00 do 17.30) a neděli (od 10.00 
do 17.30) můžete kostel navštívit a poslech-
nout si výklad o historii, přečíst popisné tabul-
ky (česky a anglicky), případně jen spočinout 
v krásném prostoru barokního chrámu. Těší-
me se na vaši návštěvu!  P. Petr Soukal

 
Na věž můžete vystoupat každý  

prázdninový den odpoledne
Věž kostela Nanebevzetí Panny Marie bude 
přístupná celé prázdniny. Každý den proběh-
nou prohlídky od 14.30 a od 15.15 hod. 
Pokud budete mít zájem se na věž podívat 
ve skupince v jiném čase, prohlídku si pře-
dem domluvte s průvodcem na tel. čísle 
606 717 195.

František Drašner (1943–2006)
významný regionální historik

Brody v Brodě pokračují i v letošním roce
Fotostředisko Havlíčkův Brod i v letošním roce vyhlásilo fotografickou soutěž BRODY V BRO-
DĚ 2020. Fotografie je možné přihlásit do konce září přes webové stránky www.fotobrody.cz. 
Letos přibyla do soutěže nová kategorie. Porota bude posuzovat i zajímavé fotografie z ob-
dobí koronaviru. 
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Inzerce

Kraj Vysočina zjišťuje názor obyvatel na kriminalitu  
na Vysočině, zapojte se do ankety

Od začátku června spustil Kraj Vysočina online průzkum veřejného mí-
nění zaměřeného na kriminalitu, prevenci kriminality a kyberkriminali-
tu. Dotazník obsahuje 35 otázek, ve kterých mohou občané vyjádřit svůj 
názor, zda se kriminalita v regionu snižuje nebo zvyšuje, zda obec, kde 
žijí, připravuje dostatek programů v rámci prevence patologických jevů, 
zda se někdy setkali s trestným činem nebo jakým způsobem zvyšují 
svoji vlastní bezpečnost. „Velká část průzkumu se věnuje také tématu 
kyberkriminality , která jde bohužel ruku v ruce s rychlým rozvojem mo-
derních technologií,“ upřesňuje Andrea Pohanová z odboru sekretari-
átu hejtmana, která má v rámci úřadu prevenci kriminality na starosti. 
Veřejnost se do průzkumu může zapojit až do konce srpna.
Průzkum veřejného mínění mezi občany se na Vysočině realizuje už po-
třetí a naposledy se uskutečnil v roce 2016. Kraj Vysočina ho organizuje 
pravidelně ve čtyřletých cyklech a sesbíraná data budou sloužit k tvorbě 
strategického dokumentu Koncepce prevence kriminality Kraje Vysoči-
na na období 2021–2025. „Záměrně jsme volili online formu dotazníku, 
tak abychom získali maximální vzorek respondentů a v připravované 
koncepci kriminality zohlednili názory co nejširší cílové skupiny. Během 
deseti minut a z pohodlí domova nám mohou obyvatelé Vysočiny po-
moci efektivně nasměrovat aktivity v oblasti prevence kriminality na 
další čtyři roky,“ doplnila Andrea Pohanová.
Průzkum veřejného mínění o názorech obyvatel Kraje Vysočina na kri-
minalitu, prevenci kriminality a kyberkriminalitu 2020 naleznete na 
www.vyplnto.cz/databaze-dotazniku/kraj-vysocina-kriminalita-pr/.
 Eva Neuwirthová, tiskové oddělení, Kraj Vysočina

Czech POINT
na Městském úřadě v Havlíčkově Brodě  

V Rámech 1855, přízemí, recepce 
Po a St 7.00–17.00 h. • Út a Čt 7.00–15.00 h. 

Pá 7.00–14.00 h.
Pražská 2954, 1. patro, ohlašovna evidence 

obyvatel: Po a St 8.00–17.00 h. • Út a Čt 9.00–
15.00 h. • Pá 9.00–14.00 h.

Více informací na www.muhb.cz

Havlíčkobrodské listy jsou od začátku měsíce 
k dispozici na www.muhb.cz, Městském 

informačním centru a recepci MÚ V Rámech

Radniční okénko na kabelovce
Premiéra: každou středu ve 20.00 h.  

Reprízy: denně v 8.00, 10.00, 12.00, 14.00, 16.00, 
18.00, 20.00 a 22.00 h.

K dispozici na DVD v Krajské knihovně Vysočiny, 
www.muhb.cz a www.hbin.cz

ÚŘAD ONLINE
Přes Úřad online je možné na www.muhb.cz využít:

Elektronickou podatelnu 
Formuláře ke stažení 

 Klikací rozpočet města 
 Rezervaci termínu svatby 

Rezervaci prostor na Staré radnici 
SMS Infokanál 

Elektronické podání vůči živnostenskému úřadu 
z počítače podnikatele 

Zjištění vyhotovení řidičského průkazu 
Připravené občanské průkazy a pasy k vyzvednutí 

 Dálkové objednání a zjištění stavu front na MÚ HB

INFORMACE  
pro občany, podnikatele, turisty  

najdete na www.muhb.cz

Zelená linka Technických služeb
Telefon 800 183 549

Na této lince můžete bezplatně hlásit závady týka-
jící se údržby města (osvětlení, údržba komunikací 
a chodníků, veřejné zeleně) i veškeré připomínky 
k práci Technických služeb (svoz odpadů apod.)

Inzerujte  
v Havlíčkobrodských listech

Havlíčkobrodské listy  
měsíčník radnice ZDARMA do domovní schránky  

Počet výtisků: 11 300 • Pokrytí: město Havlíčkův Brod 
Provedení: barevné, 24 stran 

Distributor: Česká distribuční, a.s. 
Číslo vychází první pracovní den měsíce.

Rozměr (šířka x výška)  Cena vč. DPH 21 % 
1 stránka (šířka 200 x výška 266 mm)  7 700 Kč 
1/2 stránky (200 x 131,5 mm)  3 900 Kč 
1/4 stránky (98,5 x 131,5 mm)  1 700 Kč 
1/8 stránky (98,5 x 64,25 mm)  800 Kč 
zvýraznění (47,75 mm x dle potřeby) 50 Kč 
řádková inzerce (znak)  1,50 Kč

Formát inzerátů: PDF (text převedený do křivek), JPG, 
TIF • Tiskové rozlišení: 300 dpi • Barvy: CMYK • Bez 

spadávek a ořezových značek 
Přijímáme inzeráty v PDF, JPG, TIF nebo řádkovou 

inzerci.
Příjem inzerce na následující měsíc do 10. v měsíci. 
Platba hotově při podání inzerátu nebo na fakturu. 

Objednávku i příjem inzerátu je možné přijmout 
elektronicky.

Kontakt a podrobné informace  
Městské informační centrum Havlíčkův Brod,  

tel. 569 497 353 a 357 nebo 723 444 778 
e-mail: hblisty@muhb.cz, adolezalova@muhb.cz

Za chyby v inzerci je zodpovědný inzerent

Co, kdy, kde
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Zajímavost, vtip, omalovánky
Budova Staré radnice  

na Havlíčkově náměstí č. p. 57
Dominantou náměstí je Stará radnice, která 
stojí na parcele dvou gotických domů a tvoří 
jižní stranu náměstí. Svým honosným rene-
sančním štítem i vížkou s hodinami dokazuje 

bohatství města v 16.–17. stol. Ve výklenku je 
známá „Brodská smrt“ – kostra hlásného Hná-
ta, který chtěl roku 1472 vydat město Jihlav-
ským a byl pro výstrahu potrestán „navždy“ 
za svoji zradu. Kostlivec drží kosu s latinským 
nápisem „Qua hora nescis“ – v překladu „Kte-
rou hodinu nevíš“.  
Stará radnice je pozdně gotická stavba z konce 
15. století, po velkém požáru v roce 1662 byla 
přestavěna v tehdy novém renesančním slo-
hu. V zadním traktu býval pivovar, jehož skle-
py se dochovaly v suterénu budovy a je v nich 
vinárna. Po požáru města roku 1834, kdy vy-
hořela nejen radnice, ale i sousední pivovar, 
zakoupilo právovárečné měšťanstvo ve veřej-
né dražbě budovu bývalého gymnázia – dům 
Bukovských z Hustiřan na Horním předměstí, 
kam se městský pivovar přestěhoval. Radnice 
po požáru dostala novou střechu z tašek a víž-
ka byla pobita plechem. Po přestěhování úřa-
du ze Staré radnice do bývalé městské rychty 
(čp. 57) byl v budově soud a jiné státní úřady. 
Dnes je sídlem knihovny. 
V červnu 2018 byla udělena Hlavní cena Stav-
ba roku Kraje Vysočina rekonstruovanému 
radničnímu objektu (dokončení v roce 2017) 
za respekt k historickým hodnotám a zvládnutí 
řemeslného zpracování stavby. Zároveň obdr-
žela i Cenu veřejnosti. Obnova brodské Staré 
radnice byla také nominována za Kraj Vysočina 
na Cenu NPÚ Patrimonium pro futuro.  
 Jana Beránková
 bývalá ředitelka Muzea Vysočiny Havlíčkův Brod

STARÁ RADNICE  (SÍDLO KRAJSKÉ KNIHOVNY VYSOČINY) 
Jednou z hlavních budov na náměstí je Stará radnice. Dům pochází z 15. století a váže se k němu pověst 
o Hnátovi, který své město zradil a otevřel brány jihlavským nájezdníkům. Brodští se ubránili a „brodská 
smrt“ na věži radnice připomíná dodnes tuto událost.

Omalovánky pro děti

STARÁ RADNICE (SÍDLO KRAJSKÉ KNIHOVNY VYSOČINY) 
Jednou z hlavních budov na náměstí je Stará radnice. Dům pochází z 15. století a váže se 
k němu pověst o Hnátovi, který své město zradil a otevřel brány jihlavským nájezdníkům. 
Brodští se ubránili a „Brodská smrt“ na věži radnice připomíná dodnes tuto událost.
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Od každého trochu
Názor zastupitele

Vážení a milí spoluobčané,
jednou za zhruba dva roky dosta-
nu jako řadový zastupitel možnost 
Vám několika větami za sebe i za 
celé nezávislé sdružení Broďáci, 
které reprezentuji v zastupitel-
stvu města, sdělit svůj názor na 
dění v Havlíčkově Brodě.
Bohužel kvůli omezenému rozsa-
hu textu, který mám k dispozici, 
se uchýlím pouze k heslům a ke 
svému postoji k daným problé-
mům.
Je dobře, že se začal stavět jihový-
chodní obchvat Havlíčkova Brodu. 
Bohužel stát nechal dopravní situ-
aci dojít tak daleko, že téměř den-
ně slyšíme z médií varování před 
kolonami v našem městě.

Je špatně, že všechny volební 
strany měly ve svých programech 
řešení parkování ve městě a pře-
devším na sídlišti Výšina, ale po 
dvou letech od voleb je řešení 
stále v nedohlednu.
Je dobře, že se Kraj Vysočina po 
letech slibů odhodlal a v Brodě se 
bude letos otevírat nová krásná 
krajská knihovna, na jejímž vybu-
dování se podílelo i město Havlíč-
kův Brod.
Je špatně, že se stále nedaří, ať 
z finančních nebo technických 
důvodů, některé chodníky a silni-
ce mimo centrum města uvést do 
takového stavu, jaký by si občané 
zasloužili.
Je dobře, že po letech váhání 
a přešlapování se zastupitelstvo 
rozhodlo, že by budova bývalé 

ekonomické školy měla v budouc-
nu sloužit opět vzdělávání a mož-
ná i kultuře.
Je špatně, že navzdory současné 
době, kdy se celá řada lidí i rodin 
snaží o návrat k někdy pozapome-
nutým hodnotám a činnostem, li-
kvidujeme zahrádkářskou kolonii 
v sousedství domova pro seniory 
a přelidněného sídliště a chceme 
zde budovat další obytnou zónu, 
ke které ovšem nevede žádná 
odpovídající komunikace. Utrpí 
tím nejen stávající zahrádkáři, ale 
i všichni, kdo žijí podél Reynkovy 
ulice a samozřejmě i děti navště-
vující nedalekou školu Nuselská.
Na závěr Vám všem přeji hodně 
zdraví a krásné a poklidné léto. 
 Jan Schwarz
 SNK Broďáci

O prázdninách se riziko zranění dětí zvyšuje.
Nebezpečným situacím je nutné předcházet. 

Policisté z Krajského ředitelství policie Kraje Vysočina apelují na všechny 
rodiče, aby měli vždy přehled o aktivitách, kterými se jejich dítě ve svém 
volném čase zabývá. 
S přicházejícími prázdninami se riziko zranění dětí zvyšuje. Děti mají vel-
ké množství volného času a zvláště ti starší budou mnohdy bez dohledu 
dospělé osoby. To s sebou nese riziko, že se děti dostanou do nebezpeč-
ných situací, při nichž může být ohroženo jejich zdraví a někdy i život.
Především malé děti je nutné nenechávat bez dozoru. Pokud dítě pře-
ce jen zůstane doma samotné, je dobré zkontrolovat okna a dveře, 
zda jsou dobře zavřené. Po setmění je vhodné zatáhnout rolety, žalu-
zie, závěsy. U telefonu by měla být připravená důležitá telefonní čísla 
(rodiče, policie, hasiči, zdravotníci, příbuzní). Zazvoní-li telefon, neměly 
by se děti s cizí osobou vybavovat, zejména by jí neměly říkat, že jsou 
doma samy a nesdělovat žádné informace o sobě ani o ostatních čle-
nech rodiny.
Zvláštní pozornost v době nepřítomnosti dospělé osoby je kladena na 
zabezpečení jakékoli nádoby naplněné vodou, do kterých by děti mohly 
spadnout. Jedná se zejména o venkovní bazény, sudy nebo jiné sběrné 
nádoby na vodu k zalévání. Je nutné také zmínit, že nelze podceňovat 
ani dětské bazénky s malým množstvím vody, i ty představují pro děti 
nebezpečí.
 Děti je nutné poučit o bezpečném chování při návštěvě koupališť. Ob-
zvláště nebezpečné je pro děti skákání do rybníků s neznámou hloubkou 
vody. Vážné zranění si může dítě způsobit při skoku do místa, kde je ryb-
ník mělký nebo je dno kamenité. Před skokem do vody je v teplém počasí  
také důležité se předem zchladit. Je také nutné nepřeceňovat své síly. 
Pokud jsou děti doma samotné a někdo zazvoní, nesmí hned otevřít 
dveře. Nejprve si musí ověřit, kdo stojí za nimi, a otevřít jen lidem, kte-
ré dobře znají. K ověření totožnosti osoby za dveřmi bytu je vhodné 
použít kukátko či bezpečnostní řetízek, popřípadě oslovení osoby skrz 
dveře. Pokud ale nejsou rodiče doma, nemělo by dítě nikoho pouš-
tět dovnitř bez jejich vědomí. Dveře bytu by neměly otevírat ani v pří-
padě, když člověk za dveřmi prosí o pomoc nebo tvrdí, že má něco  
pro rodiče. Je lepší ho poslat třeba k sousedům, pokud bude skutečně 
potřebovat pomoc nebo bude mít něco pro rodiče, zazvoní u někoho 
jiného. Není třeba nic vysvětlovat, takový člověk umí dobře přesvědčo-
vat. Je lépe vůbec neodpovídat.
Jednou z nejnebezpečnějších situací je jízda na tzv. autostop. Děti by 
neměly nastupovat do vozidla, aniž by znaly osádku, která je chce 
svést. V mnoha případech napříč celou republikou se policisté v mi-
nulosti setkali s případy, kdy bylo dítě uneseno či odvezeno do nezná-
mého místa. 
Rodiče musí vědět, kde dítě je a kdy přijde domů. Klíče od bytu nebo 
domu by děti neměly nikdy nosit viditelně. S cizími lidmi nesmí nikam 
chodit ani přijímat jakékoli pozvání, i kdyby nabízeli něco velmi zajíma-
vého k vidění, něco dobrého k jídlu, zvířátka, peníze nebo třeba hračky. 
Při kontaktu s cizími lidmi je důležité, aby si děti vždy udržovaly bez-

pečný odstup a byly připravené v případě nebezpečí utéct nebo volat 
o pomoc.
Při jízdě na jízdním kole musí být pro děti samozřejmostí cyklistická přil-
ba, při jízdě ve vozidle použití zádržných systémů a při sportovních akti-
vitách, které to vyžadují, používat bezpečnostní a ochranné prvky.
 

Alkohol
Policisté se bohužel poměrně často setkávají s požíváním alkoholu 
u osob mladistvých i nezletilých, proto bychom chtěli apelovat na ro-
diče, aby věnovali dětem patřičnou pozornost. Pokud jsou děti doma 
samy, měli by mít rodiče vždy připravený způsob jejich kontroly nebo  
si nejlépe zajistit spolehlivou osobu, která na dítě dohlédne.
Děti mají velké množství volného času, zvláště ti starší jsou mnoh-
dy bez dohledu dospělé osoby a se svými vrstevníky se sdružují do 
skupinek. To s sebou nese riziko, že se děti dostanou do situací, kte-
ré pro ně mohou být nebezpečné nebo přímo ohrožující jejich život 
a zdraví. Zvláště mladiství mají tendence experimentovat s alkoho-
lem, cigaretami a nezřídka také s drogami, nejčastěji s marihuanou. 
Toto experimentování je pak posíleno zvláště ve skupině vrstevníků,  
kde se ke zkoušení návykových látek mezi sebou vzájemně „hecují“. Al-
kohol a jiné návykové látky ale mají na organismus dítěte nevypočita-
telné účinky. Může tak lehce dojít k intoxikaci nebo k jinému ohrožení 
zdraví i života dítěte.
Je nutné, aby rodiče i na takovou situaci zvláště mladistvé připravili 
a poučili je, jak mají postupovat a zdůraznili jim, proč je v těchto přípa-
dech důležité nezříci se vlastní zodpovědnosti.
 Martin Hron
 oddělení tisku a prevence, Krajské ředitelství policie Kraje Vysočina

Pro naše bezpečí

Inzerce
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Bruslaři trénují na nový herní model druhé ligy
A tým BK Havlíčkův Brod povede v nadcházející druholigové sezoně jako hlavní tre-
nér Michal Konečný. Letní přípravu ale zahájili Bruslaři 11. května ještě pod vedením 
kouče Richarda Cachnína. Nový kouč se k týmu připojil o deset dní později. Na ledě 
se svěřenci Konečného sejdou poprvé v neděli 2. srpna a hned o dva dny později 
odehrají první přípravné utkání v Třebíči. Kromě toho v přípravě změří síly i s Tábo-
rem, Jihlavou, Kolínem a Velkým Meziříčím.
Novinkou v nadcházející druholigové sezóně bude změna herního modelu. Hrát 
se tak bude ve třech osmičlenných skupinách Sever, Jih a Východ, přičemž Bruslaři 
jsou zařazeni do skupiny Jih, a ve srovnání s předchozím soutěžním ročníkem narazí 
na sedm nových soupeřů. Ve skupině Jih bude spolu s Havlíčkovým Brodem Cheb, 
Klatovy, Kobra Praha, Písek, Příbram, David servis České Budějovice a Tábor. Přijdou 
tak o derby Vysočiny se Žďárem nad Sázavou. Každý tým v základní části odehraje 
42 zápasů. 
Přípravné zápasy BK Havlíčkův Brod:
4. 8. 2020   Třebíč – HB   17.30
6. 8. 2020   HB – Tábor   18.00
11. 8. 2020  HB – Jihlava   18.00
13. 8. 2020  Kolín – HB   18.00
18. 8. 2020  Velké Meziříčí – HB   18.00
20. 8. 2020  Tábor – HB   18.00
25. 8. 2020  HB – Kolín   18.00
27. 8. 2020  HB – Žďár n. Sázavou  18.00
 Foto Luboš Vácha

HB Ostrov se vrací do extraligy a chce hrát o titul
Stolní tenisté HB Ostrov Havlíčkův Brod mají za sebou nadmíru vydařenou sezonu. 
Ambiciózní klub s krátkou historií si v letošním, kvůli pandemii zkráceném, soutěž-
ním ročníku připsal několik úspěchů. Na postup do vyšších soutěží dosáhlo hned 
kvarteto týmů HB Ostrov. O nejcennější zápis do historie se postaralo A mužstvo, 
které vyhrálo první ligu. Klub s velkým potenciálem směřoval k postupu do nejvyšší 
soutěže sportovní cestou. Krok za krokem se extralize přibližoval a nakonec zkrácený 
soutěžní ročník 2019/2020 zaslouženě ovládl. „Pro nás to je splnění cíle, který jsme 
si dali,“ hrdě hlásí šéf havlíčkobrodského HB Ostrov Miroslav Jinek.
Do Havlíčkova Brodu se tak po čtyřech letech opět vrací extraliga. V nejvyšší české 
soutěži má za sebou čtyři sezóny. Hned při extraligové premiéře v sezoně 2012/2013 
HB Ostrov vybojoval bronz, poté třikrát v řadě českou extraligu vyhrál. Na úspěšnou 
šňůru chce tým navázat, ač bude v roli nováčka. „Nechceme hrát podřadnou roli. 
Naopak. Naším cílem je získat titul,“ pokračuje Miroslav Jinek a odtajňuje složení 
týmu. Dres HB Ostrov budou oblékat hráči, kteří mají za sebou starty na evropských 
a světových šampionátech, či v Lize mistrů. Základ týmu budou tvořit bývalí hráči 
pražského El Niňa a čeští reprezentanti Dmitrij Prokopcov a Michal Obešlo, či repre-

zentant Egypta Mohamed Shouman. Do Brodu se vrací Tomáš Tregler, který v bar-
vách HB Ostrov odehrál dvě sezóny, ve kterých se svými tehdejšími spoluhráči získal 
dva tituly. Dalším českým exreprezentantem v A týmu bude Bohumil Vožický, který 
v havlíčkobrodském klubu působí jako šéftrenér mládeže už dva roky. Kromě zku-
šených hráčů budou v kádru extraligového nováčka také talentovaní mladíci Radek 
Skála a Ondřej Květon.

Aerobikové kluby opět trénují
Kvůli koronavirové pandemii byla zrušena i celá jarní část aerobikové sezóny. Během 
vynucené pauzy netrénovaly ani havlíčkobrodské kluby BM Fitness a Fanatic. Nyní 
už se ale tréninkový kolotoč roztočil naplno. „Všechny naše členky zodpovědně tré-
novaly samy doma, a tak jim současný návrat ke společné přípravě dělá jen radost. 
Zároveň se všichni nemůžeme dočkat nadcházející podzimní sezóny, která bude le-
tos nabitější než kdy dřív,“ popisuje šéftrenérka Božena Čapková z BM Fitness s tím, 
že po zrušeném mistrovství Evropy i světovém šampionátu čeká aerobik vrchol le-
tošní sezóny v listopadu, kdy se uskuteční mistrovství České republiky. 
Na šampionát se připravuje i sportovní klub Fanatic, který sportovní aktivity dětem 
i dospělým nabízí už více než dvě dekády. I závodníky sportovního a fitness step ae-
robiku a také zumby ale zasáhla omezení v době pandemie. „Závodníci měli nezvyk-
le dlouhou dobu na přípravu, jarní část jsme věnovali hlavně zlepšování techniky 
a fyzické kondice. Přerušené byly i pohybové kurzy pro děti, které však v září budou 
pokračovat,“ popisuje trenérka Lucie Kuntová a dodává, že na období prázdnin při-
pravili pro děti příměstské tábory pod heslem Letem světem se sportem, které letos 
proběhnou ve čtyřech turnusech. Více najdete na www.pohybovestudiofanatic.cz.

Prášek odstartoval sezónu na okruhu v Brně
Letošní motoristická sezóna začala kvůli pandemii až první červnový víkend na Ma-
sarykově okruhu. Na startu Jarní ceny Brna nechyběl ani havlíčkobrodský závodník 
Michal Prášek, který startoval za tým Roháč & Fejta motoracing v nejsilnější kubatu-
ře Superbike. „Na závodní motorce jsem neseděl téměř osm měsíců, volné tréninky 
tak byly hodně opatrné,“ popisuje Prášek návrat na závodní okruh po dlouhé pauze. 
Hned v sobotní kvalifikaci už ale obsadil páté místo. 
Do závodu odstartoval šestý, v jeho průběhu se dostal před jednoho závodníka a cí-
lem tak projel na pátém místě. Druhý závod zkomplikovalo počasí. „Závod to byl 
hodně divoký, před startem padaly kroupy, v prvním kole nebylo kvůli mlze dobře 
vidět. Když se pole trochu roztahalo, jezdil jsem na pátém místě. V závěru jsem začal 
zrychlovat a v poslední kole jsem zajel třetí nejrychlejší kolo závodu a cílem projel 
na čtvrtém místě,“ uzavírá Prášek a tradičně nezapomíná poděkovat celému týmu 
i všem svým sponzorům a fanouškům.

 Odstartovala softbalová sezóna
Na začátku června odstartovala s dvouměsíčním zpožděním softbalová sezóna. 
Havlíčkobrodští Hroši do ní vstoupili na severu Čech zápasy s týmy Painbusters Most 
a Beavers Chomutov. Cílem bylo na úvod soutěže přivézt minimálně dvě výhry, což 
se jim nakonec vydařilo, když u obou soupeřů dokázali vyhrát první zápas. Velký po-
díl na výhře 5:0 v Mostě měl brodský nadhazovač Michal Holobrádek, který dovolil 
soupeřovým pálkařům pouze dva odpaly, a když se k jeho výkonu přidala i bezchyb-
ně hrající defenziva Hrochů, bez větších problémů udržel čisté konto. V odvetě Hro-
chům nevyšla první směna, kdy po dvou chybách pustili domácí do čtyřbodového 
vedení. Vývoj zápasu už nedokázali zvrátit a prohráli 4:8. Utkání s Chomutovem se 
neslo v podobném duchu. I tentokrát Hroši v prvním zápase zejména díky Michalu 
Holobrádkovi s pevnou obranou v zádech zvítězili 5:1. V odvetě se Hrochům příliš 
nedařilo na pálce a prohráli 2:4.
Velkým svátkem pro brodský klub byl pak následující domácí zápas. Poprvé v historii 
se Hroši představili v přímém přenosu před kamerami České televize, když v pátek 
19. června v Hippos aréně hostili nováčka Extraligy Joudrs Praha (hrálo se po uzávěr-
ce tohoto vydání).
 Stránku připravil Ondřej Rázl
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Akce ve městě
Nabídka turistických akcí na červenec 2020
1. 7. – Bohdanečské rybníky 
Odjezd vlakem v 8.03 hod. do Stéblové s přestupem 
v Hlinsku a v Rosicích. Trasa 12 km. Celodenní výlet. 
Návrat v 18 hod. Vede: L. Kocmanová
4. 7. – Zaječí skok a Plandry 
Odjezd vlakem v 8.03 hod. do st. Jihlava–Staré Hory. 
Celodenní výlet. Návrat do 16 hod. Trasa 16 km. Vedou: 
A. a J. Hladkých
8. 7. – Želva „Strom života“
Odjezd vlakem R v 8.01 hod. do Ostrova nad Oslavou. 
Trasa 10 km. Vede: Z. Kohout
11. 7. – 39. Bedřichovská 50
Trasy: pěší 15–50 km, cyklo 30–100 km. Start: 6.00 hod. 
sportovní hala Sokolovská 122, Jihlava. Kontakt: Jiří 
Fuxa, tel. 721 686 563, www.kctbedrichovjihlava.
estranky.cz. Odjezd vlakem v 7.05 hod. do Jihlavy. 
15. 7. – Přes Kamenný potok do Uhelné Příbrami
Odjezd vlakem v 7.03 hod. do Chotěboře. Z Uhelné 
Příbrami do Chotěboře busem. Trasa 12 km. Vedou: 
Kohoutovi
18. 7. – Údolí Polepky
Odjezd vlakem v 7.01 hod. do Ratboře s přestupem 
v Kolíně. Trasa 10 km. Vedou: J. a J. Roseckých
22. 7. – Cestičkami Vládi Škvařila
Odjezd busem z terminálu č. 16 v 8.00 hod. do Štoků. 
Trasa 10 km. Vede: Z. Kohout
25. 7. – Zámek Hrubý Rohozec – rozhledna Ohrazenice
Odjezd vlakem v 6.00 hod. do Turnova s přestupem 
v Kolíně a Ml. Boleslavi. Celodenní výlet. Návrat ve 
20 hod. Trasa 11 km. Vede: L. Rasocha
29. 7. – Přes Čertovy díry
Odjezd vlakem v 7.52 hod. do Chřenovic – Podhradí 
s přestupem v Ledči n. S. Celodenní výlet. Návrat 
v 16 hod. Trasa 13 km, zkrácená 10 km. Vede: L. Koc-
manová

1. 8. – 26. Léto v Železných horách 
Trasy: pěší 7, 15, 25, 35, 50 km, cyklo – 20, 40, 80 km. 
Start od 6.00 hod. hostinec „U Štefana“ v Sobíňově. 
Kontakt: Bc. Ondřej Starý, tel. 607 038 954,  
e-mail: staryondrej@gmail.com, www.obecsobinov.cz
Odjezd vlakem v 8.03 hod. do Sobíňova.

Mateřské centrum Zvoneček
PONDĚLÍ  
dopoledne zavřeno
15.00–16.00 – Hýbánky – Cesta do pohádky pro děti od 
6 do 10 let
ÚTERÝ
08.00–12.00 – Info.poradenství a herna pro rodiče 
s dětmi
09.30–10.00 – Zvonkohrátky – pro děti s rodiči
10.00–11.30 – Přednášky a besedy pro rodiče dle 
aktuálního měsíčního programu
19.00–20.00 – Volné taneční hodiny ve stylu orientu
STŘEDA
08.00–12.00 – Info.poradenství a herna pro rodiče 
s dětmi
09.00–11.30 – „Dokážu to“s montessori prvky 2–4 roky
09.30–10.00 – Zvonkohrátky – pro děti s rodiči
14.45–15.45 – Tanečky pro děti 4–8 let
18.00–19.00 – Moderní tanec pro dospělé
ČTVRTEK
08.00–12.00 – Info.poradenství a herna pro rodiče 
s dětmi
09.30–10.00 Povídám, povídám pohádku
18.00–19.00 Orientální tance pro mírně pokročilé
PÁTEK – ZAVŘENO
Další program na ČERVENEC
také pro pracující maminky a další zájemce
14. 7. 09.30 – PRVNÍ POMOC PRO DĚTI S MEDVÍDKEM 
– interaktivní nácvik s malými dětmi pod vedením 
Mgr. Jany Kudlové z Českého červeného kříže.

17. 7. 17.00 – HORMONÁLNÍ JÓGA pro ženy – kurz 
s lektorkou Ing. Yvonou Švecovou.
18. 7. 09.00 – HORMONÁLNÍ JÓGA pro ženy – pokračo-
vání pátečního kurzu.
19. 7. 09.00 – ZDRAVÉ OČI – jednodenní seminář na 
zlepšení zraku přirozenou cestou s  lektorkou Ing. Yvo-
nou Švecovou.
21. 7. 09.30 – POVÍDÁNÍ o barevných potravinách GW 
(ovoce, zelenina) se Štěpánkou Strašíkovou.
23. 7. 15.00 – OCHUTNÁVKA TAI-CHI s Alenou Rolcovou 
pro zájemce každého věku.

Prázdninová maňásková představení  
Divadla Úsměv v kavárně Ve Ville

30. 6. – Neposlušná kůzlátka • 7. 7. – Jak koťátko 
zapomnělo mňoukat • 14. 7. – Červená Karkulka 
• 21. 7. – Pejsek a Kočička • 28. 7. – Máša a medvěd 
• 4. 8. – O Koblížkovi • 11. 8. – O Budulínkovi • 18. 8. – 
Tři prasátka • 25. 8. – Nemocný pejsek

Filmové OKO s filmem na přání  
na Havlíčkově náměstí

Od středy 1. 7. brodské náměstí opět ožije Havlíč-
kobrodským kulturním létem. Kromě divadla a hudby 
nebude chybět ani Kinematograf bratří Čadíků. Filmo-
vou tečkou bude ale film na přání. O závěrečný film 
letního kina na havlíčkobrodském náměstí se postará 
filmový projekt Klubu Oko. „Diváci budou moci vybí-
rat film na přání z pětice úspěšných filmů, které jsme 
promítali ve Filmovém OKU. Půjde tak zároveň o před-
stavení Filmového OKA divákům, kteří k nám ještě ne-
zavítali,“ upřesnil dramaturg Jiří Svoboda.
Vybírat můžete z těchto snímků: 25 km/h, Diego Ma-
radona, Parazit, Staříci a Zelená kniha. Vítězný film 
shlédnou diváci na Havlíčkově náměstí pátek 7. 8. od 
21.00 hod. Hlasovat můžete na webu www.filmoveo-
ko.cz Hlasování končí 19. 7. ve 20.00 hod.
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Společenská rubrika, křížovka

Brodská miminka narozená od 21. 5. do 17. 6. 2020
23. 5. Sznapková Viktorie • 24. 5. Říhová Karolína • 26. 5. Vaněk Vojtěch • 27. 5. 
Pazour Vít • 28. 5. Waber Maxwell • 29. 5. Kuklová Eliška • 30. 5. Valtošová Adéla 
• 2. 6. Sobotková Dominika • 4. 6. Honzárková Alena • 4. 6. Parýzek Michal, Pánek 
Vít • 5. 6. Kolouchová Stella • 9. 6. Žanda Antonín • 11. 6. Ambrožová Natálie  
• 13. 6. Landsmanová Tereza • 16. 6. Jandová Michaela

Sňatky konané v měsíci v květnu 2020
23. 5. 2020
Pavel Jelínek, Havlíčkův Brod – Veronika Nigrovičová, Havlíčkův Brod
30. 5. 2020
Martin Luňáček, Havlíčkův Brod – Hana Dohnalová, Havlíčkův Brod
V matričním obvodu Havlíčkův Brod bylo v květnu uzavřeno celkem 5 svateb.

Inzerce
Dne 6. 7. by se dožil 100. narozenin můj tatínek – Václav Venzhöfer • 
– truhlář z Havlíčkova Brodu. Vzpomíná Josef Venzhöfer s rodinou.

Kulatá výročí narození 
135 let – Vládní rada, prim. MUDr. Pavel Trnka, DrSc., st. (29. 6. 1885 – 19. 9. 1973) 

Zdejší rodák se primářem chirurgického oddělení stal v roce 1926, 
o dva roky později současně ředitelem nemocnice. Pro své od-
borné kvality, autoritu a povahové vlastnosti byl oblíbený u široké 
veřejnosti a respektovanou osobností na všech úrovních politic-
kých i úředních sfér. Přes nepříznivou situaci v době hospodářské 
krize ve třicátých letech dokázal obdivuhodně rozvíjet a budovat 
nemocnice. Jeho odborná činnost zasahovala do všech oborů 
chirurgie. Vyhlášené byly jeho operace břišní, štítné žlázy a kýly 
novorozenců. Mimořádným zákrokem v roce 1940 bylo vyjmutí 
jehly, kterou si pacient zabodl do srdce, což vzbudilo ohlas v celé 
Evropě. Vždy pracoval klidně a bez obav, bez klasického láteření 

chirurgů. Po ukončení pracovního poměru v roce 1956 nadále vykonával až do svých 
85 let ve své vile soukromou praxi. Všechny jeho dny byly plodné a naplněné služ-
bou potřebným. Jeho památka přetrvává v srdcích pamětníků do dnešních dnů. 
Podrobný životopis pana rady Trnky i jeho předchůdce a učitele prof. Františka Za-
hradnického zájemce nalezne na stránkách nemocnice na www.onhb.cz v oddílu 
Historie.

100 let – Prim. MUDr. Pavel Trnka ml. (5. 7. 1920 – 30. 11. 1989)
Syn věhlasného brodského chirurga měl medicínu takříkajíc 
v krvi. Díky vrozenému nadání, velkému citu a trpělivosti měl 
předpoklady a vlohy pro jemnou oční operativu. Byl vynika-
jícím chirurgem a vykonával široké spektrum očních operací. 
Zavedl nové metody a společně s techniky zkonstruoval ně-
které přístroje. Zavedl používání operačního mikroskopu. 
Jeho osobnost byla vždy v odborných kruzích vnímána s vel-
kým respektem. Primářem očního oddělení byl v letech 
1973–1985.

V tajence je citát Avicenny.

Správné znění tajenky z čísla 6/2020 – Potmě každá kočka černá.
Správnou odpověď ze 45 došlých vylosoval místostarosta Zbyněk Stejskal.
Výherkyní je Marie Paulíková.
Znění tajenky posílejte na e-mail hblisty@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. dne v měsíci do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 580 61 Havlíč-
kův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v HB listech. Pro vylosovaného výherce je připravena drobná odměna k vyzvednutí na Městském informačním centru, 
Havlíčkovo nám. 57 v pracovních dnech v 9–17 hodin. 
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Inzerce

METTÁ

REKONSTRUKCE BYTOVÝCH

A PANELOVÝCH DOMŮ

ZATEPLOVÁNÍ RODINNÝCH

DOMŮ

SANACE STARÝCH

ZATEPLOVACÍCH SYSTÉMŮ

REKONSTRUKCE BALKONŮ

A LODŽIÍ

FASÁDY, ČIŠTĚNÍ FASÁD

A STŘECH

ZÁVĚSNÉ OCELOVÉ BALKONY

A BETONOVÉ LODŽIE

ZATEPLENÍ STROPŮ A STŘECH

NÁTĚRY FASÁD

V Údolí 689
Ždírec nad Doubravou

tel.: 607 804 148
e-mail: f.valis@seznam.cz

www.zateplenidomu-valis.cz
www.stavavalis.cz
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PRODEJ ZATEPLOVACÍCH SYSTÉMŮ,
BAREV A OMÍTEK CAPAROL




